
Geachte wethouder Achbar,

Hierbij geven wij u graag het door uw gevraagde advies inzake de wijk- en
speeltuinvereniging Bospolder-Tussendijken (afgekort BoTu).  In uw adviesaanvraag
schrijft u dat de wijk- en speeltuinvereniging BoTu u heeft laten weten te willen stoppen en
de huurovereenkomsten met de gemeente heeft opgezegd.
Het gaat hierbij om de twee speeltuinen in BoTu, namelijk de speeltuin aan de Rösener
Manzstraat en de speeltuin op het Dakpark.

In uw aanvraag schetst u vervolgens een beeld van de twee speeltuinen en de wijk Botu,
doet u voorstellen voor de toekomst en verzoekt u ons om advies en hulp daarbij.

De situatie van speeltuinen in  BoTu staat niet op zichzelf
Bijna 5 jaar geleden startte Rotterdam een programma om speeltuinen te ondersteunen
om vitaler te worden. Door ondersteuning te bieden bij werving van vrijwilligers, vaker
open te zijn, meer aansluiting te vinden bij wijkactiviteiten en sportverenigingen en ervoor
zorgen dat speeltuinen een professioneel en sterk bestuur krijgen.

Toch kampen veel speeltuinen in Rotterdam nog steeds met gebrek aan geld, beheerders
(bij voorkeur met pedagogische expertise), vrijwilligers, bestuurders en onderhoud. Vers
Beton noemt in haar artikel over speeltuinen van 8 mei 2025 verschillende voorbeelden
hiervan. In Delfshaven trokken vier speeltuinen uit het Nieuwe Westen eind vorig jaar nog
aan de bel. Hierbij gaat het onder meer over een tekort aan beheerders waardoor
speeltuinen geheel of gedeeltelijk gesloten zijn.

Het belang van speeltuinen in de wijk
In uw adviesaanvraag schrijft u dat in BoTu wordt voldaan aan de Rotterdamse norm voor
buitenspeelruimte, ook zonder de ruimte van de locaties van de speeltuinvereniging BoTu.
Hierbij gaat u volledig voorbij aan het belang van beheerde speeltuinen in de wijk, zeker in
wijken als Bospolder en Tussendijken. Speeltuinen bieden kinderen een veilige plek,
bevorderen hun gezondheid en sociale ontwikkeling, versterken de buurtgemeenschap en
voorkomen verloedering. Dit leidt tot meer gelijke kansen voor kinderen in onze wijk.
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Zeker in het geval van de speeltuin aan de Rösener Manzstraat maken ook de
omliggende scholen veel en dankbaar gebruik van de speeltuin. Volgens de scholen biedt
de speeltuin de schoolkinderen veel grotere uitdagingen dan de doorsnee schoolpleinen.
Er worden in deze speeltuin ook veel activiteiten door scholen georganiseerd.
Ook de gemeente ziet het belang van speeltuinen, anders had ze bijna vijf jaar geleden
niet een heel plan gemaakt om de speeltuinen vitaler te maken.

Wat betreft de overige speelruimten in de wijk wijzen we u erop dat onderzoek uitwijst dat
veel openbare ruimte voor ouders en kinderen niet veilig voelt. Een van onze acties in het
jaaractie plan – mede op verzoek van scholen - is dan ook een veilige buitenspeelruimte.
En dus, onder andere, meer programmering op de pleinen. Vanaf dit jaar is er ruimte
gekomen voor meer programmering vanuit de wijk. Daar zijn we blij mee maar het is nog
niet genoeg. Zeker niet voor kleine kinderen, nu de goed werkende
duimdropvoorzieningen al jaren geleden door de gemeente gestopt zijn. Ondanks fel
protest vanuit de verschillende wijken in de stad, waaronder de wijken in Delfshaven.

Sluiting speeltuin op het Dakpark
Deze speeltuin is in plaats gekomen van de speeltuin in Bospolder, aan de
Zeilmakersstraat, bij het clubgebouw De Bolder, die beiden plaats moest maken voor
nieuwbouw. Het werd een creatieve en uitdagende speeltuin voor kinderen. Helaas
kampt deze speeltuin al vanaf het begin met constructiefouten waardoor deze speeltuin
niet voldoende veilig is. Door de voormalige gebiedscommissies is daar vaak op gewezen
en overleg  over geweest. Naar onze mening is dit de verantwoordelijkheid van de
gemeente en wij zijn dan ook benieuwd wat de plannen van de gemeente zijn. Wat is de
staat van de speeltuin op dit moment? Wij hebben begrepen dat deze speeltuin dicht is
vanwege de veiligheid, klopt dat? Is de gemeente bereid uitgebreid onderzoek naar de
veiligheid van deze speeltuin te laten verrichten en zo nodig aanpassingen te doen. De
kinderen van Bospolder hebben ook recht op een speeltuin.

Sluiting speeltuin BoTu aan de Rösener Manzstraat
Op 11 april vroeg u ons als wijkraad advies over de ontstane situatie nu de wijk- en
speeltuinvereniging BoTu ermee is gestopt. Ook bent u nog in gesprek met
speeltuinvereniging BoTu over de opzegging van de huurovereenkomst.
Terwijl we mede naar aanleiding van uw adviesaanvraag in gesprek zijn met partijen in de
wijk hoe wij de speeltuin open zouden kunnen houden, overvalt ons allen opeens het
bericht dat de gemeente de speeltuin per 1 mei heeft gesloten en dat de beheerder is
verplaatst naar een andere speeltuin. Dat voelt op z’n minst bizar. Hoe kunt u ons nu
serieus om advies vragen en tegelijk zo’n ingrijpend besluit nemen? Bij navraag blijkt
geen van de betrokkenen (speeltuinbestuur, BSW) te begrijpen waarom dit besluit is
genomen.

Ons dringende advies

1. Open de speeltuin per direct weer
Zorg dat de speeltuin aan de Rösener Manzstraat in Tussendijken direct weer open gaat
en plaats alle beheersuren terug. Het kan niet zo zijn dat er voor de kinderen in BoTu
helemaal geen beheerde speeltuin meer is. Zeker voor onze kinderen is dit belangrijk
gezien de risico’s die ze in de buitenruimte lopen. Het programma Preventie met Gezag
loopt niet voor niets ook in onze wijken. Veel van onze kinderen kunnen ook niet op
vakantie; daar biedt de speeltuin en mogelijke activiteiten een uitkomst.
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2. Handhaaf het beheer in de speeltuin
De door u voorgestelde pilot met een semi-openbare openstelling van de speeltuin aan de
Rösener Manzstraat, vinden wij geen goed idee. Beheer en een positief pedagogisch
klimaat is nodig zodat onze kinderen veilig kunnen spelen. Ook voor de ouders is dit
belangrijk. Zeker ook voor ouders die over onvoldoende opvang beschikken is het
belangrijk dat zij hun kinderen met een gerust hart in de speeltuin kunnen achterlaten.
Toezicht is ook nodig om te voorkomen dat dat sommige baldadige jongeren de kleine
kinderen in hun spel storen. En tenslotte om vandalisme te voorkomen.

3. Zoek een tijdelijke oplossing voor de bestuursfunctie
De wijkraad denkt graag met u mee over een tijdelijke oplossing voor het besturen van de
speeltuin. Wij gaan graag in gesprek met mensen in de wijk om een interim bestuur te
vormen. Van BSW hebben we begrepen dat zij de bestuurstaak tijdelijk zou willen
oppakken.  Dat zou een tijdelijke oplossing kunnen zijn.
Ook zijn we in gesprek met organisaties in de wijk voor het werven van vrijwilligers. Niet in
plaats van maar ter ondersteuning van een betaalde kracht voor beheer.

4. Zorg voor goed onderhoud
Onze kinderen moeten veilig kunnen spelen. Wij vragen u dan ook goed te kijken naar het
achterstallig onderhoud en waar nodig zo snel mogelijk reparaties te laten uitvoeren.
Mogelijk kan de Bouwkeet of Meneer Van Houten hier een rol in spelen. Goed onderhoud
geldt ook voor het gebouwtje en de electriciteits- en sanitaire voorzieningen bij de
speeltuin.

5. Start onderzoek naar de speeltuin op het Dakpark
Ook de kinderen van Bospolder hebben een speeltuin nodig. Het is teleurstellend dat er
regelmatig gebreken worden geconstateerd waardoor het voor kinderen niet veilig was/is.
De wijkraad verneemt graag van de gemeente hoe het er nu voor staat. Is de speeltuin
dicht om veiligheidsredenen? Indien er onvoldoende duidelijkheid over de veiligheid
bestaat, vindt de wijkraad dat hier een  gedegen onderzoek naar moet komen. Naar
aanleiding van de uitkomsten hiervan gaan wij graag met u in gesprek over wat de
mogelijkheden zijn.

6. De toekomst van de speeltuinen
De wijkraad denkt graag mee over de toekomst van de speeltuinen in zowel Bospolder
Tussendijken als Spangen. In uw eerdere visie wees u al op het belang van aansluiting
van de activiteiten in de wijk door speeltuinen. Dat zijn we met u eens. Wij zijn van mening
dat de toekomst van de speeltuinen ligt in de inbedding in het wijknetwerk. Zeker in
Delfshaven waar zich een sterk wijknetwerk heeft ontwikkeld. Wij hebben begrepen dat
hierover gesprekken zijn met de welzijnscoalitie Delfshaven en de gemeente. Daar
denken we graag in mee.
Ook betrekken we graag de scholen, kinderopvang, kerken en moskeeën bij de speeltuin.
Kortom iedereen die met kinderen te maken heeft.

Wij denken dat we vanuit de wijk beter in staat zullen zijn de uitdagingen van speeltuinen
aan te gaan. Zowel wat betreft bestuur, vrijwilligers als beheer. Als het gaat om beheer: er
zijn een aantal succesvolle projecten in de wijk waarbij mensen aan opleiding en werk
geholpen worden. Pedagogisch opgeleide speeltuinbeheerders zouden hier mogelijk een
plek in kunnen krijgen.
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Kortom de wijkraad Bospolder-Spangen-Tussendijken denkt graag mee over onze
speeltuinen, nu en voor de toekomst. Graag zouden we zo snel mogelijk met u hierover in
gesprek gaan.

Ondertussen nogmaals onze spoedboodschap: Zorg dat de speeltuin aan de Rösener
Manzstraat weer alle dagen open is, met beheer. Liefst vanaf vandaag.

Wij vragen u om ons advies over te nemen. Graag ontvangen wij uw reactie binnen 6
weken. Ook worden wij graag op de hoogte gehouden van verdere besluitvorming.

Wij hopen u hiermee voldoende te hebben geïnformeerd.

Met vriendelijke groet,

Namens de wijkraad Bospolder, Tussendijken, Spangen,

Ineke Palm
Wijkraadslid

Rens Verhaegh
Wijkraadcoördinator

cc. Griffie




